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Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen d. 18. april 2023, kl. 17.00 

 

Deltagere: 

Asbjørn Kaasgaard, Jane Lytthans, Jacob Fuchs, Preben Møller Whitt, Christian Christensen, Felizia Windfeld 

Kock, Gert Vincent (ref.)  

 

Asbjørn Kaasgaard forlod mødet efter behandlingen af punkt 4. 

 

Afbud:  

Katinka Haxthausen, Erik Rasmussen, Henning Nielsen, Kirsten V. Andersen, Frode Neergaard 

 

Dagsorden 

1. Valg af ordstyrer 

2. Valg af referent 

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Høringssvar om kommuneplanstrategi, intern høring 

5. Emner til halvårsmøde med TMF 

6. Gener på Krøyers Plads 

7. Arbejdsgruppens kommissorium 

8. Eventuelt 

 

1. Valg af ordstyrer 

Christian blev valgt. 

 

2. Valg af referent 

Gert blev valgt. 

 

3. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

4. Høringssvar om kommuneplanstrategi, intern høring 

Asbjørn og Jacob havde begge udarbejdet notater til mødet. Arbejdsgruppen gav følgende input til 

høringssvaret: 

 

• I forbindelse med trafikøer skal vi henvise til kommunens mobilitetsanalyser fra 2021. 

• Trafikdæmpende foranstaltninger hæŶger saŵŵeŶ ŵed SMV’eŶ for LyŶetteholŵ. 
• Vi er ikke i mod at der bygger flere boliger, men det skal ikke ske i tætbyen. 

• Der bør være arkitekturpolitiske overvejelser når man bygger nye byområder, så der bl.a. kan være 

arkitektonisk sammenhæng mellem bebyggelserne. 

• Det skal præciseres, at en forbindelse mellem Østerbro og Refshaleøen skal være for gående og 

cyklister, samt at vi ikke forholder os til hvilken teknologi en færgeforbindelse benytter. 

• Der bør være nogle overvejelser om, hvad kommunen vil gøre for at reducere trafikken, såfremt 

der ikke kommer initiativer fra staten som forudsat. 

• Der bør være overvejelser om at se på alternativer til traditionel erhvervstransport. 

• Vi finder det vigtigt, at intentionerne i turismeafsnittet føres ud i livet, og at man forhindrer 

masseturisme. 

• Vi ønsker, at kommunen arbejder for, at krydstogtskibene skal anvende landtrømsanlæg, når det er 

etableret. 

• Der bør være overvejelser om, hvordan vi undgår tivolisering af havneområderne.  
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Beslutning: Christian udarbejder indstilling til CLU om høringssvaret med udgangspunkt i det skriftlige 

oplæg samt arbejdsgruppens bemærkninger. 

 

5. Emner til halvårsmøde med TMF 

Arbejdsgruppen har følgende ønsker til mødet med TMF: 

 

• Refshaleøen. 

• Nyholm – er der noget nyt? 

• Status på Ørkenfortet. 

• Christiania. 

• Wilders Plads, hvad sker der nu? 

• Arsenaløen, status. 

• Papirøen, status. 

• Er der planer for området nord for Operaen (parkeringspladsen). 

• Holmen Dirt, status. 

 

Beslutning: Christian melder punkterne videre til TMF og aftaler en dato. 

 

6. Gener på Krøyers Plads 

Der var fremsendt notat om beboernes udfordringer i forhold til da mange gæster, der bader ulovligt fra 

træbryggerne samt de støjgener det giver samt problemer med urinering ved bebyggelsen. 

 

Der holdes løbende dialog med Københavns Kommune og Politiet, men der mangler værktøjer til at gøre 

noget ved problemet. Kommunen kan ikke bidrage, da det er privat areal, og politiet har ikke ressourcer til 

at være på stedet. 

 

Det blev nævnt, at træbryggerne ligger i søterritorium, og derfor gælder lokalplanen principielt ikke for 

bryggerne. Beboerne ønsker dog ikke at opsætte afspærringer. 

 

Det blev nævnt, at kommunen med hjemmel i renholdelsesloven har overtaget fortovsrengøringen flere 

steder i byen mod betaling. Kan det være en mulighed for Krøyers Plads? 

 

Beslutning: Christian udarbejder udkast til brev til TMU og Nattelivsudvalget, hvor lokaludvalget taler i mod 

en nedprioritering af dialogforaene. 

 

7. Arbejdsgruppen kommissorium 

Arbejdsgruppen finder fortsat kommissoriet relevant, men der var et ønske om, at det skal fremgå, at 

arbejdsgruppen også har en forpligtelse til at være opsøgende i forhold til borgernes ønsker og 

synspunkter. 

 

 

Kommende møder 

16/5, 13/6, 22/8, 19/9, 17/10, 21/11 og 5/12 kl. 17 i Beboerhuset. 

 

 

 


